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Zápis ze zasedání Akademického senátu SU OPF 
 

Pořadové číslo zápisu: 09 

 

Datum zasedání: 26. 9. 2012 

 

Přítomni: Ing. Werner Bernatík, Ph.D., RNDr. Zdeněk Franěk, Ph.D., Mgr. Tomáš 

Gongol, Ph.D., Mgr. Petr Suchánek, Ph.D., Ing. Tomáš Verner, Mgr. Ing. 

Roman Šperka, Ing. Štefan Hečko, Ing. Radim Řihák,    

 

Omluveni: Ing. Josef Botlík, Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D., Ing. Jana Šimáková, Terezie 

Laňková 

 

Neomluveni: - 

 

Hosté: JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. (proděkanka pro studijní a sociální záležitosti),  

Ing. Alena Valicová (pověřena zastupováním tajemníka fakulty) 

            Ing. Dominik Vymětal, DrSc. (proděkan pro rozvoj a vnější vztahy) 

            Doc. Ing. Jana Janoušková, Ph.D. (vedoucí Katedry účetnictví)   

 

Program: 

 

1. Zpráva o hospodaření 

2. Zásady pro výplatu prospěchového stipendia studentům za dosažené výsledky 

v akademickém roce 2012/2013 

3. Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné a inovační, 

umělecké a další tvůrčí činnosti SU OPF na rok 2012 

4. Zpráva o odstranění nedostatků AK MŠMT 

5. Návrhy na: 

A – akreditaci studijního oboru Účetnictví a daně pro navazující magisterské studium  

B – znovu předložení studijního oboru – bakalářská forma studia Finanční management  

C – informace o zahájení prací na koncepci nového studijního oboru Právo a podnikání 

6. Návrh na člena disciplinární komise SU OPF (studentská část) 

7. Vyhlášení doplňkových voleb – studentská komora 

8. Různé 

 

 

Dr. Bernatík přivítal na zasedání AS SU OPF členy senátu a přítomné hosty. 

Předseda senátu vyzval členy AS SU OPF k vyjádření se o změně v bodech programu jednání 

- a sice vyhovět žádosti proděkana Vymětala (s ohledem na účast na výuce v době jednání AS 

SU OPF) a předřadit bod č. 3 (Aktualizace Dlouhodobého záměru SU OPF na rok 2012) 

jako bod č. 1, a následně jeho vystoupení v rámci bodu „Různé“ jako bod č. 2; a dále 

předřadit bod 5A jako bod č. 2. 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování o změně programu. 

 

Hlasování o programu jednání:  8 pro   0 proti  0 zdržel se  4 nepřítomen  

 

AS SU OPF schválil program jednání s navrhnutými změnami. 
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1. Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné a inovační, 

umělecké a další tvůrčí činnosti SU OPF na rok 2012  
 

Proděkan Vymětal informoval o tom, že byly provedeny drobné úpravy v Aktualizaci 

dlouhodobého záměru pro rok 2012. Ke každému bodu byl přiřazen termín plnění a osoba 

zodpovědná za daný úkol. Znovu upozornil, že se nejedná o změnu, pouze o doplnění údajů.  

Dr. Bernatík se dotázal, zda-li má někdo ze senátorů připomínky k předkládanému materiálu.    

Dr. Bernatík konstatoval, že se jednalo pouze o doplnění údajů proděkanem Vymětalem 

v oblasti stanovení termínů a odpovědnosti za daný úkol. Jednalo se pouze o korektnost ze 

strany předkladatele informovat AS SU OPF, materiál je obsahově identický se schváleným 

ADZ.  

Ing. Hečko se dotázal, zda bude materiál vystavený na webových stránkách SU OPF. Pokud 

by měla být změněná ADZ  zveřejněna, pak by jí musel senát schválit. Dr. Gongol se zeptal, 

jestli je to nutné. Navrhoval znovu ho nepředkládat, neboť došlo pouze k rozdělení 

kompetencí v rámci organizace práce.  

Dr. Bernatík navrhnul jej nevystavovat na web, neboť došlo pouze k rozdělení kompetencí. 

Dr. Vymětal souhlasil. 

 

Hlasování :  8 pro   0 proti  0 zdržel se  4 nepřítomen  

 

AS SU OPF bere na vědomí informace o doplnění materiálu Aktualizace Dlouhodobého 

záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti SU OPF 

na rok 2012 o rozdělení odpovědnosti a splnění termínů. 
 

 

2. Různé 

 

Dr. Vymětal si ponechal slovo, přičemž přítomným sdělil, že probíhá práce na tom, aby byl 

zpracován a vyhodnocen Instituciální rozvojový plán. Jeho hodnocení již probíhá na 

rektorátu. Navázal na mobilitu studentů, kde došlo k přesunu finančních prostředků. Tyto 

prostředky byly odsouhlaseny prof. Englišem. Zatím probíhá 1. workshop, poté budou 

následovat další. Uvedl, že průběžné čerpání finančních prostředků je v pořádku. Bylo 

osloveno celkem 7 středních škol. Přičemž jim jsou nabízeny 4 druhy workshopů. Studenti 

jsou řádně proškolováni. Jsou pro ně připravovány soutěže, které budou vyhodnoceny 

v měsíci listopadu. OPF obdržela věcné dary od sponzorů (Arcelor Mittal Tubular Products 

Karviná, a.s.) částku 221 tis. Kč. 

Dr. Bernatík poděkoval proděkanovi Vymětalovi za informace.  

 

3. Akreditace studijního oboru navazující – magisterské studium Účetnictví a daně, 

Znovu předložení studijního oboru – bakalářská forma studia Finanční 

management 

 

Proděkanka Sciskalová sdělila, že materiály byly předloženy ke schválení vědecké radě SU 

OPF a MŠMT. Obor Finanční management (garant oboru doc. Stavárek) bude předložen 

opětovně s cílem získat danou akreditaci.  

Doc. Janoušková sdělila, že implusem pro vytvoření nového oboru Účetnictví a daně byl 

zájem studentů o navazující formu studia, jenž na SU OPF chybí. Jednalo by se o obor mající 

oporu především v kombinované formě. Z důvodů nedostatečného časového prostoru 

k seznámení se s (před zasedáním AS SU OPF) poskytnutým materiálem, se jím bude AS SU 

OPF zabývat a své stanovisko podá do 3. 10. 2012.  

Dr. Bernatík vyzval senátory ke studiu materiálů a zaslání případných úprav a námětů do 

neděle 30. 9. 2012 tak, aby v případě jakýchkoliv připomínek mohl provést korespondenční 
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hlasování o těchto připomínkách. V opačném případě bude informovat vedení OPF a doc. 

Janouškovou, že materiál je k 3. 10. 2012 ze strany AS SU OPF bez připomínek. 

 
Hlasování:   8 pro           0 proti   0 zdržel se          4 nepřítomen 

 

AS SU OPF se bude zabývat předloženým materiálem a své stanovisko podá do 3. 10. 2012. 

 

 

 

Ing. Řihák se dotázal, jaký je předpoklad garanta oboru co do počtu studentů 

v prezentovaném oboru, jak silné zastoupení by měl v následujících letech v rámci ostatních 

oborů navazující formy studia mít a jaký je celkový strategický výhled ve smyslu počtu 

studentů přijatých do navazujícího studia a následně poté v budoucnu na tento obor..  

Doc. Janoušková odpověděla, že to s přesností nelze říci.  

Dr. Bernatík podotkl, že 470 studentů je přijato s tím, že je reálný odhad v tomto roce mít 

navíc (podle informací proděkana pro studium) cca 110 studentů.  

Doc. Janoušková upozornila na další výhodu, že na VŠB Ostrava je studium presenční a u nás 

je založeno kombinované studium. V současné době studenti tohoto oboru odcházejí do 

navazujícího studia právě do OV, což by se mohlo otevřením oboru na OPF zastavit. 

Dr. Bernatík podotkl, že navrhovaný program je ve formě prezenční i kombinované, což je 

pro atraktivitu studia ze strany studentů výhodné. 

Ing. Hečko řekl, že obecným předpokladem je, že 1/3 absolventů bakalářského studia bude 

pokračovat v navazujícím, a otázal se, jaká bude reakce AK, když tento obor měl cca 90 

absolventů. Kontrolou bylo zjištěno, že v současném roce ukončilo bakalářskou formu tohoto 

oboru 50 studentů – tento trend by mohl být i v příštím roce – proto lze očekávat cca takový 

zájem o dané studium. 

Dr. Bernatík poděkoval Doc. Janouškové za informace. 

 

 

4. Zpráva o hospodaření 

 

Ing. Valicová předložila materiál týkající se aktuálního stavu čerpání finančních prostředků 

(hospodaření SU OPF). Podotkla, že probíhaly a nadále probíhají intenzívní práce, byl 

zmapován stav hlavně na útvaru tajemníka SU OPF, přičemž vyvstaly nedostatky, které nelze 

odstranit okamžitě a vyžadují si další systematickou práci. O této skutečnosti byl informován 

také rektor SU. Ing. Valicová. uvedla, že např. v oblasti rozpočtu jsou určité nedostatky, 

včetně jeho kontroly. Rozpočet není rozepsán na jednotlivé vnitrofakultní útvary, není určena 

zodpovědnost za plnění rozpočtu, apod.  

Došlo k výměně některých pracovníků, přičemž byla vypracována nová aktualizace 

podpisových vzorů.  

Cílem OPF je úspora finančních prostředků v souladu s rozdělením finančních prostředků 

zaměřená na omezení vyšších nákladů jako jsou např. kopírovací služby (byly omezeny 

barevné tisky, ÚIT zpracovalo přehled vytíženosti kopírek) v dohledné době má vedení OPF 

v úmyslu realizovat výběrové řízení na poskytování služeb v této oblasti.  

Na objednávky, jejichž cena přesáhne 100 tis. Kč, je nutné vypsat výběrové řízení. 

Další problémovou oblastí jsou závazkové vztahy (smlouvy), kolejné, energie – byly nově 

upravené limity. Co se týká správy majetku, ze strany rektorátu nebylo nic připomínkováno. 

Proběhla inventarizace movitého majetku na vysokoškolské koleji Kosmos. Nebyly shledány 

žádné nedostatky a inventarizace ve skladu kancelářských potřeb.  

Investiční výstavba – údržba budov (vlastní zaměření), zda-li jsou pro OPF některé budovy 

potřebné. Podklady o rozhodnutí budou předány rektorátu.  
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Dále tajemnice informovala o dokončení rekonstrukce hlavní budovy SU OPF na 

Univerzitním náměstí (termín dokončení 31. 10. 2012). 

Budova Na Vyhlídce – návrh na dokončení rekonstrukce budovy (včetně části E , která není 

způsobilá k ubytování). Je nutné zjistit, jaké jsou problémy, nedostatky.  

Stravování (firma Stravko) – zabezpečující stravování v objektech SU OPF na Univerz. nám., 

Na Vyhlídce, by za splnění stanovených podmínek mohla od 1. 10. 2012 zabezpečovat 

stravování také v objektu Žižkova. Firma Rato (zabezpečování stravování v Restauraci U 

Einsteina) má smlouvu platnou do 30. 6. 2013. 

Prvořadým cílem je dosažení vyrovnaného rozpočtu SU OPF, dodržení čerpání rozpočtu jako 

celku. Aktuální čerpání finančních prostředků je v souvislosti s počínajícím IV. kvartálem 

roku v relaci.  

DR. Bernatík poděkoval Ing. Valicové za informace a současně podotknul, že věří, že AS SU 

OPF – jakožto vrcholný orgán SU OPF – bude i nadále o všem podstatném souvisejícím nejen 

s hospodářskou činností SU OPF průběžně a aktuálně informován,. 

 

Následně proděkanka Sciskalová sdělila, že se hledají cesty pro lepší využití budov, jež jsou 

ve správě SU OPF, přičemž hovořila o určité rezervě. Uvažuje se o investiční akci na budově 

G. Morcinka (polská škola) – existuje možnost získání finančních prostředků poskytnutých 

MŠMT. SU má rovněž rozpracován projekt úpravy budovy na ul. Žižkova – zatím ve fázi 

přípravy příslušných povolení – podáno na odboru stavebním Magistrátu města Karviné. 

Dr. Bernatík vznesl dotaz, z jakého důvodu neproběhla v budově E na Vyhlídce rekonstrukce, 

když v rámci rozsáhlé investice byla téměř celá budova v minulých letech zrekonstruovaná.  

Dalo se předpokládat, že dotace byla původně na celý komplex budov.  

Ing. Valicová vyjádřila názor, že v budoucnu nevidí realizaci rekonstrukce této části za příliš 

realistickou, neboť MŠMT již nepodporuje rozvoj kolejí a menz, jak tomu bylo doposud.  

Dr. Bernatík komentoval, že by bylo vhodné zvážit možnost získání externích zdrojů po vzoru 

ostatních škol, kterým se daří úspěšně řešit potřeby investic prostřednictvím finančních dotací 

z tzv. Strukturálních fondů (dotační tituly EU), zatímco na OPF jsou pravděpodobně 

realizovány pouze tzv. „měkké projekty“.  

Ostatní senátoři souhlasili s poukázáním např. na VŠB v Ostravě a další.  

Dr. Bernatík poděkoval Ing. Valicové za obsáhlý komentář. 

 

Diskuze: 

 

Ing. Říhák vznesl první dotaz na Ing. Valicovou a sice, zda se informace, že v budově Na 

Vyhlídce je realizováno ubytování sociálně slabších osob, zakládá na pravdě 

Ing. Valicová odvětila, že informace jsou pravdivé, ale již se hledá východisko, jak tuto 

situaci vyřešit, neboť současný stav je společensky nevhodný.  

Ing. Říhák se v rámci druhého dotazu zeptal, na aktuální situaci mimosoudního vyrovnání 

univerzity (fakulty) se společností Zlínstav, a. s.   

Ing. Valicová odpověděla, že 8 100 tis. Kč je již na účtu rektorátu v rezervním fondu.  

Dr. Bernatík - sdělil, že se jedná o smluvní vztah s a.s. Zlínstav, kde nebyly odvedeny 

v pořádku stavební práce na budově Na Vyhlídce. Je to záležitost rektorátu, který je 

kompetentní tuto situaci řešit (tímto podává vysvětlení ostatním senátorům, neboť AS SU 

OPF není o situaci informován s ohledem na skutečnost, že se tímto zabývá vedení SU). 

Ing. Říhák položil třetí dotaz – ohledně stravování na Žižkově ul., kdo jej bude v rámci tohoto 

objektu zajišťovat. Ing. Valicová odpověděla, že se budou vést jednání s p. Hořákem (firma 

Stravko), přičemž je v úmyslu vedení OPF do konce roku 2012 stravování studentů zajistit. 

Dále sdělila, že za společnosti Stravko s.r.o. je statutárním zástupcem paní Hořáková. Při 

uzavírání smlouvy bude řešena otázka ceny pronájmu, jež musí odpovídat standardům co do 

ceny obvyklé. 
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Dále Ing. Valicová informovala, že rektor zdůraznil, že je nutné, aby se OPF zaměřila také na 

jednotlivé studijní obory a perspektivu jejich rozvoje. 

Proděkanka informovala, že na poradě vedení OPF, která se koná 10. 10. 2012 Dr. Helešic 

zpracuje a předloží koncepci týkající se tělovýchovných aktivit na ak. rok 2012/2013 (max. 

využití prostor fakulty, tj. tělocvičen v budově Žižkova, Na Vyhlídce a tř. Osvobození, 

tenisového kurty a hřiště u budovy Žižkova). 

Ing. Valicová sdělila, že je zde k řešení otázka týkající se katedry tělovýchovných a 

sportovních aktivit – dotace na tyto činnosti dostávají pouze katedry na těch školách, které 

jsou svým zaměřením orientovány na tuto činnost. S ohledem na výše uvedené je další postup 

vedení závislý na předložené koncepci vedoucím KTVSA. 

Dr. Gongol podotknul, že současný stav je bohužel takový, že nevyužíváme naše objekty, ale 

pronajímáme si cizí.  

Ing. Valicová navrhuje zpracovat harmonogram auditů – rozpočet a smlouvy jsou předmětem 

šetření a dohledávání pro další postup řešení situace  

Dr. Bernatík apeloval, aby se rozpočet konzultoval již ve fázi jeho tvorby s KHZ AS SU OPF 

tak, jak bylo dohodnuto v době schvalování rozpočtu na rok 2012 a rovněž zdůrazněno při 

mimořádném jednání AS SU OPF v červenci letošního roku. Rovněž důrazně apeloval na 

členy KHZ, aby se tvorby návrhu na přerozdělení finančních prostředků výrazně podíleli 

v souladu s jejich názory a požadavky vyjádřenými na předchozích jednáních, kdy toto bylo 

členy AS SU OPF schváleno za souhlasu zástupců vedení fakulty. 

 

Tajemnice poznamenala, že rozpočet a jeho tvorba má své mechanismy (rozpočet SU Opava a 

jeho součásti. 

Ing. Hečko vznesl dotaz na Ing. Valicovou ohledně ubytovacího střediska Kosmos: Jak se 

vyvíjí jednání s RPG - bude se smlouva o pronájmu prodlužovat, nebo se zvažuje koupě 

Kosmosu? 

Ing. Valicová odpověděla, že probíhala jednání se společností RPG. Smlouva je platná do 30. 

6. 2012. Nové vedení OPF projedná otázku Kosmosu do budoucnosti.  

Dále se Ing. Hečko dotázal, jaké jsou závěry z personálního auditu, zda se uvažuje např. o 

propuštění. 

Ing. Valicová řekla, že závěry nejsou záležitostí týdne. Dochází ke zmapování situace. 

Předpokládá se, že dojde k personálním úsporám mezi neakademickými pracovníky . 

Akademičtí pracovníci by propouštěni neměli být.  

Dr. Bernatík poděkoval za diskuzi a vyzval členy senátu ke hlasování. 

 
Hlasování:   8 pro   0 proti   0 zdržel se   4 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí výše uvedené informace, současně si je vědom, že s ohledem na 

rozsah probíhajících prací se jedná o dílčí výsledky presentováné akademickému senátu, a 

vyjadřuje poděkování za provedenou práci, přičemž vyzývá k pokračování této činnosti a 

následnému informování na příštím jednání AS SU OPF v souladu s dále provedenými kroky 

vedení OPF. 

 

 

. 

5. Zásady pro výplatu prospěchového stipendia studentům za dosažené výsledky 

v akademickém roce 2012/2013 

 

Dr. Bernatík předal slovo proděkance Sciskalové, jakožto předkladateli tohoto dokumentu. 

Proděkanka seznámila všechny přítomné s výše uvedením materiálem.  

Finanční ohodnocení za dosažené studijní výsledky v ak. roce 2012/2013 bude přiznáno 

rozhodnutím děkana fakulty, a to: 
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 ve 2. roce studia v bakalářském studijním programu za výsledky z l. ročníku 10 

studentům s váž. stud.  průměrem nepřesahujícím hodnotu 1,5 stipendium ve výši 

5 000 Kč 

 ve 3. roce studia v bakalářském studijním programu za výsledky z 2. ročníku 10 

studentům s váž. stud. průměrem nepřesahujícím hodnotu 1,5 stipendium ve výši 

7 000 Kč 

 ve 2. roce studia v navazujícím magisterském studijním programu za výsledky v l. 

ročníku navazujícího magisterského studia 10 studentů s váženým studijním 

průměrem nepřesahujícím hodnotu 1,5 stipendium ve výši 10 000 Kč. 

 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu k diskusi. Žádné připomínky či dotazy nebyly vzneseny, tak 

nechal předseda AS SU OPF hlasovat.  

 
Hlasování:   8 pro   0 proti   0 zdržel se   4 nepřítomen 

 

AS SU OPF schvaluje předložený materiál Zásady pro výplatu prospěchového stipendia 

studentům za dosažené výsledky v akademickém roce 2012/2013. 

 

 

6. Zpráva o odstranění nedostatků AK MŠMT 
 

 

Proděkanka informovala o „Zprávě o postupu při odstraňování nedostatků vytýkaných AK 

MŠMT z února 2012 po jednání s vedoucími kateder a s garanty oborů ke dni 23. 8. 2012. 

Tato zpráva byla předložena k projednání kolegiu děkana dne 12. 9. 2012. 

 
Hlasování:   8 pro   0 proti   0 zdržel se   4 nepřítomen 

 
AS SU OPF  bere na vědomí informace proděkanky o realizovaných činnostech při odstraňování 

nedostatků vytýkaných AK MŠMT z února 2012. 

 

 

7. Informace o zahájení prací na koncepci nového studijního oboru Právo a 

podnikání 

 

Proděkanka Dr. Sciskalová sdělila, že na základě průzkumu realizovaného mezi studenty 

středních škol, byl vysledován zájem o tento obor . 

 
Hlasování:   8 pro   0 proti   0 zdržel se   4 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí informaci o zahájení prací na koncepci nového studijního oboru 

Právo a podnikání. 

 

 

 

8. Vyhlášení doplňkových voleb – studentská komora 

 

Dr. Bernatík sdělil, že jeden z členů SK AS SU OPF úspěšně ukončil navazující magisterské 

studium, nenastoupil do doktorského studia, přičemž na základě výše uvedeného je AS 

nekompletní, a je tedy nutné vyhlásit „Doplňovací volby do studentské komory AS SU OPF“ 

Do volební komise pro tyto volby byli navrženi:  

Ing. Radim Řihák - poděkoval za nominaci a vyslovil souhlas.  
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Hlasování:   7 pro   0 proti   1 zdržel se   4 nepřítomen 

 

Ing. Štefan Hečko, - poděkoval za nominaci a vyslovil souhlas. 
 

Hlasování:   7 pro   0 proti   1 zdržel se   4 nepřítomen 

 

Ing. Tomáš Verner, - poděkoval za nominaci a vyslovil souhlas . 
 

Hlasování:   7 pro   0 proti   1 zdržel se   4 nepřítomen 

 

AS SU OPF schvaluje složení volební komise v následujícím obsazení: Ing. Hečko, Ing. Řihák, 

Ing. Verner.  

 

 

Dr. Bernatík poděkoval za účast na jednání, přičemž další zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 

31. 10. 2012 ve 13:00 hod v místnosti A308. 

 

 

 

 

Zapsala: Urbanczyková Miroslava        Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
předseda AS SU OPF  

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


